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ABSTRACT 

   

Nurhidayah, Iin. Student Registered Number. 12203173092. 2021. “ The Effect of 

Using Task Based Learning (TBL) Method in Student Writing Skills on 

The Tenth Grade Of Man 1 Trenggalek“.Sarjana Thesis. English 

Education Department, Faculty of Tarbiyah and Teacher Training, State 

Islamic Institute of  Tulungagung . Advisor : Dr. Hj. Ida Isnawati, M.Pd. 
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Descriptive text is a type of writing that requires students to have the 

ability to describe an object in detail. In addition, students must have the skills to 

use various kinds of vocabulary to develop ideas and the ability to compose 

sentences in a good grammatical order. To make it easier for students to master 

these aspects in writing descriptive texts, teaching writing descriptive texts must 

be interesting. One way to create an interesting teaching and learning process is to 

write descriptive text by using the right strategy. One of the strategies is the Task 

Based Learning (TBL) method. This study was conducted to prove or verify 

whether the Task Based Learning (TBL) method is effective in improving 

students' writing skills. The purpose of this study was to determine the significant 

difference score in writing skill scores between class X students of MAN 1 

Trenggalek who used the Task Based Learning (TBL) method and students who 

used not the Task Based Learning (TBL) method. 

 The research method in this study used a quasi-experimental design with 

two groups of pre-test and post-test. The population in this study were students of 

class X MAN 1 Trenggalek. The sample in this study were 27 students who were 

selected through purposive sampling technique. Quantitative data were taken from 

descriptive texts from students' writings. The research instrument in the form of 

pre-test and post-test from both classes was statistically analyzed using t-test.  

The data analysis method used computational statistics in the form of an 

independent T-test using SPSs 16.0 for windows to analyze the data.In the pre-test 

experimental class the average value was 54.38 and 53.30 for the control class 
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which only showed a slight difference of 1.08 points. Meanwhile, the post-test 

average value for the experimental class was 79.14 and 64.07 for the control class 

which had a difference of 15.07 points. Although there is a slight difference 

between the two averages, the results show that the experimental class post-test is 

better than the control class post-test. The hypothesis in this study shows that the 

null hypothesis (H0) is rejected and the alternative hypothesis (Ha) is accepted, 

because the p-value < sig (0.00 < 0.05) indicates that the Task Based Learning 

(TBL) method is effective when applied in students writing skills on 10th grade of 

MAN 1 Trenggalek for the 2020/2021 school year. 

 

 



ix 
 

ABSTRAK 

 

Nurhidayah, Iin. Nomor Induk Mahasiswa. 12203173092. 2021.“Pengaruh 

Penggunaan Metode Task Based Learning (TBL) Terhadap Keterampilan 

Menulis Siswa Kelas X MAN 1 Trenggalek”. Skripsi. Jurusan Tadris 

Bahasa Inggris, Fakultas Tarbiyah dan Ilmu Keguruan, Institut Agama 

Islam Negeri Tulungagung. Dosen Pembimbing: Dr. Hj. Ida Isnawati, 

M.Pd. 

 

Kata Kunci : Pembelajaran Berbasis Tugas, Peningkatan, Keterampilan 

Menulis. 

Teks deskriptif adalah jenis tulisan yang menuntut siswa memiliki 

kemampuan untuk menggambarkan suatu objek secara detail. Selain itu, siswa 

harus memiliki keterampilan menggunakan berbagai macam kosakata untuk 

mengembangkan ide dan kemampuan menyusun kalimat dalam tatanan tata 

bahasa yang baik. Untuk memudahkan siswa menguasai aspek-aspek tersebut 

dalam menulis teks deskriptif, pengajaran menulis teks deskriptif harus menarik. 

Salah satu cara menciptakan proses belajar mengajar yang menarik dalam menulis 

teks deskriptif dengan menggunakan strategi yang tepat. Salah satu strateginya 

adalah metode Task Based Learning (TBL). Penelitian ini dilakukan untuk 

membuktikan atau memverifikasi apakah metode Task Based Learning (TBL) 

efektif dalam meningkatkan keterampilan menulis siswa. Tujuan penelitian ini 

adalah untuk mengetahui perbedaan skor keterampilan menulis yang signifikan 

antara siswa kelas X MAN 1 Trenggalek yang menggunakan metode Task Based 

Learning (TBL) dengan siswa yang menggunakan metode bukan menggunakan 

metode Task Based Learning (TBL).  

Metode penelitian dalam penelitian ini menggunakan desain eksperimen 

semu dengan dua kelompok pre-test dan post-test. Populasi dalam penelitian ini 

adalah siswa kelas X MAN 1 Trenggalek. Sampel dalam penelitian ini adalah 27 

siswa yang dipilih melalui teknik purposive sampling. Data kuantitatif diambil 

dari teks deskriptif hasil dari tulisan siswa. Instrumen penelitian berupa pre-test 

dan post-test dari kedua kelas dianalisis secara statistik menggunakan uji-t.  

Metode analisis data menggunakan statistik komputasi berupa independent 

T-test menggunakan SPSs 16.0 for windows untuk menganalisis data. Pada pre-

test kelas eksperimen nilai rata-ratanya adalah 54,38 dan 53,30 untuk kelas 

kontrol yang hanya menunjukkan perbedaan tipis sebesar 1,08 poin. Sedangkan 

nilai rata-rata post-test untuk kelas eksperimen adalah 79,14 dan 64,07 untuk 

kelas kontrol yang memiliki selisih 15,07 poin. Meskipun menunjukkan sedikit 

perbedaan antara kedua rata-rata tersebut, namun hasilnya menunjukkan bahwa 
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post-test kelas eksperimen lebih baik daripada post-test kelas kontrol. Hipotesis 

dalam penelitian ini menunjukkan Hipotesis Nol (H0) ditolak dan Hipotesis 

Alternatif (Ha) diterima, karena p-value <sig (0,00 < 0,05) menunjukkan bahwa 

metode Task Based Learning (TBL) efektif saat diterapkan keterampilan menulis 

siswa kelas X MAN 1 Trenggalek tahun ajaran 2020/2021. 
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 الملخص

 

"تأثير الإستخدام .  ٢٠٢١ .١٢٢٠٣١٧٣٠٩٢. رقم القيد.  نورهداية، إئن.       

لطلاب فى   الكتابةعلى تحسين مهارات في العمل الجامعي  أساليب التعلم القائم على المهام

كلية العلم.  ترنجالك". البحث ١الإسلامية الحكومية  في المدرسة الثانوية الفصل الواحد

 تولونج الحكومية الإسلامية الجامعة التربية والعلوم التعليمية لقسم تعليم اللغة الإنجلزية

.. مع المشرفة الدكتور الحاجة إيدا إسنواتي الماجستير .أجونج  

التعلم القائم على المهام ، التحسين ، مهارات الكتابة الكلمات الإشارية:     

النص الوصفي هو نوع من الكتابة يتطلب من الطلاب أن يكون لديهم القدرة على وصف     

ذلك ، يجب أن يتمتع الطلاب بالمهارات اللازمة لاستخدام أنواع  بخلافكائن ما بالتفصيل. 

مختلفة من المفردات لتطوير الأفكار والقدرة على تكوين الجمل بترتيب نحوي جيد. لتسهيل 

إتقان هذه الجوانب على الطلاب في كتابة النصوص الوصفية ، يجب أن يكون تدريس كتابة 

 النصوص الوصفية أمرًا ممتعًا.

إحدى طرق إنشاء عملية تعليم وتعلم مثيرة للاهتمام في كتابة نص وصفي باستخدام  تتمثل 

 .(TBL) الإستراتيجية الصحيحة. إحدى الاستراتيجيات هي طريقة التعلم القائم على المهام

 (TBL) أجريت هذه الدراسة لإثبات أو التحقق مما إذا كانت طريقة التعلم القائم على المهام

مهارات الكتابة لدى الطلاب. كان الغرض من هذه الدراسة هو تحديد  فعالة في تحسين

فى الفصل الواحد في  الاختلاف الكبير في درجات مهارات الكتابة بين طلاب الصف

ترنجالك الذين استخدموا طريقة التعلم القائم على  ١المدرسة الثانوية الإسلامية الحكومية 

والطلاب الذين استخدموا الطرق التقليدية. استخدمت في العمل الجماعي  (TBL) المهام

طريقة البحث في هذه الدراسة تصميم شبه تجريبي بمجموعتين من الاختبار القبلي 

والبعدي. كان السكان في هذه الدراسة من طلاب فى الفصل الواحد في المدرسة الثانوية 

ترنجالك ١الإسلامية الحكومية  طالبًا تم اختيارهم من  ٢٧ بلغت العينة في هذه الدراسة .

 خلال أسلوب أخذ العينات الهادف.

تم أخذ البيانات الكمية من النصوص الوصفية من كتابات الطلاب. تم تحليل أداة البحث في  

استخدمت  . شكل اختبار ما قبل وبعد الاختبار من كلا الفئتين إحصائيا باستخدام اختبار

سابية في شكل اختبارطريقة تحليل البيانات الإحصائيات الح ٠.٦١ SPSs مستقل باستخدام    

و  ٣٨.٥٤القيمة للنوافذ لتحليل البيانات. في الفئة التجريبية قبل الاختبار كان متوسط 

ما نقطة. بينما بلغ متوسط ٠٨.١للفئة الضابطة والتي أظهرت فقط اختلافًا طفيفاً قدره ٠٧.١٥

نقطة. على الرغم  .١٥.٠٧ لفئة الضبط بفارق٠٧.٦٤و ١٤.٧٩بعد الاختبار للفئة التجريبية 

من أنه يظهر اختلافًا طفيفاً بين المتوسطين ، إلا أن النتائج تظهر أن الاختبار اللاحق للفئة 

التجريبية أفضل من الاختبار اللاحق لفئة الضبط. تظُهر الفرضية في هذه الدراسة أن 

 p <sig مقبولة ، لأن القيمة (Ha) مرفوضة وأن الفرضية البديلة (H0) الفرضية الصفرية
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( ٠٠.٠ <   ٠٥.٠ فعالة في تحسين  (TBL) تشير إلى أن طريقة التعلم القائم على المهام (

مهارات كتابة النصوص لدى الطلاب فى الفصل الواحد في المدرسة الثانوية الإسلامية 

   .٢٠٢٠/٢٠٢١ترنجالك للعام الدراسي ١الحكومية 
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